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27 stycznia br. odbyùo siæ pierwsze w tym roku 
posiedzenie Rady Nadzorczej. Zarzàd Spóùdzielni 
przedstawiù czùonkom Rady informacje na temat 
moýliwoúci montaýu instalacji OZE w budynkach,  
które wykorzystywaùyby ciepùo z pomieszczeñ wæzùów 
cieplnych do wstæpnego podgrzania wody.  
Aktualnie Zarzàd dokonuje analizy moýliwoúci 
technicznych montaýu instalacji OZE w budynkach, 
gdzie wystæpujà wæzùy wysokoparametrowe oraz analizy 
opùacalnoúci takich inwestycji. 

Ponadto na posiedzeniu omówiono wybór 
wykonawców na prace objæte funduszem remontowym 
na rok 2025. Wiækszoúã firm, które realizowaùy prace  
w ramach funduszu remontowego w roku 2024 zgùosiùo 
chæã kontynuowania wspóùpracy w 2025 r. wg stawek 
wynikajàcych z przetargów, jakie odbyùy siæ w 2024 r.  
W zwiàzku z powyýszym, podczas swoich posiedzeñ  
w dniu 16 grudnia 2024 r. oraz 27 stycznia 2025 r. 
Komisja Przetargowa, w skùad której wchodzà równieý 
czùonkowie Rady Nadzorczej, ponownie przeanalizowaùa 
zeszùoroczne przetargi oraz wskaênik inflacji 
potwierdzajàc, ýe korzystnym rozwiàzaniem jest 
kontynuowanie prac zaplanowanych w ramach funduszu 
remontowego na rok 2025 przez tych samych 
wykonawców wg cen, jakie zostaùy ustalone  
w przetargach przeprowadzonych w 2024 r.  
Zapewni to ciàgùoúã prac na terenie osiedla za korzystnà 
cenæ.  

Przypominamy, ýe moýliwoúã kontynuowania umowy 
w kolejnym roku z wykonawcami którzy wygrali przetarg 
w roku 2024 jest zgodna z „Regulaminem w sprawie 
udzielania zamówieñ na rzecz Spóùdzielni 
Mieszkaniowej „Janowo”. W przypadku, gdy od ostatnio 
rozstrzygniætego przetargu (na dany rodzaj robót) 
wskaênik cen produkcji budowlano montaýowej 
(publikowany przez GUS) wykazuje tendencjæ 
wzrostowà, komisja przetargowa moýe wyraziã zgodæ 
na kontynuowanie przez Spóùdzielniæ umowy w kolejnym 
roku kalendarzowym z wykonawcà, który wygraù 
przetarg w postæpowaniu podstawowym wg cen 
ustalonych w tym przetargu. Takie prace bædà 
kontynuowane w zakresie m in. wymiany rozdzielnic 
elektrycznych wraz z osprzætem w budynkach 
mieszkalnych, remontu pokrycia dachu oraz wymiany 
opierzenia, przeglàdu oraz wykonania próby szczelnoúci 
wewnætrznej instalacji gazowej, malowania klatek 
schodowych oraz ukùadania gresu w budynkach, 
wymiany instalacji ciepùej i zimnej wody, przeglàdów 
kanaùów wentylacji grawitacyjnej oraz wykonania badañ 
energetycznych w budynkach. Natomiast postæpowanie 
przetargowe ogùoszono na remont loggii i balkonów. 
Rozstrzygniæcie przetargu przez Komisjæ przetargowà 
nastàpi w lutym br. 

W dalszej czæúci posiedzenia prezes Spóùdzielni 
Zbigniew Antochowski, w imieniu Zarzàdu, przedstawiù 
informacje na temat bieýàcego funkcjonowania 
Spóùdzielni. Red. 

 

 
 

W dniu 24 stycznia 2025 r. Pomorski Regionalny 
Zwiàzek Rewizyjny Spóùdzielni zorganizowaù w Sopocie 
spotkanie w Wiceministrem Rozwoju i Technologii 
Panem Tomaszem Lewandowskim. W spotkaniu 
uczestniczyùa równieý Pani Anna Olkowska-Jacyno - 
 II wicewojewoda pomorska oraz Pan Maciej Zielonka 
wiceprezydent Gdyni. Podczas spotkania nie zabrakùo 
przedstawicieli trójmiejskich spóùdzielni mieszkaniowych 
oraz TBS.  

Tematyka spotkania dotyczyùa planowanych zmian  
w ustawie o spóùdzielniach mieszkaniowych  
oraz problematyki funkcjonowania i rozwoju 
budownictwa spoùecznego oraz moýliwoúci 
zaangaýowania samorzàdów, spóùdzielni i podmiotów 
budownictwa spoùecznego w proces zaspakajania 
potrzeb mieszkaniowych. Podczas spotkania poruszono 
równieý temat wysokich cen energii, w tym gùównie 
energii cieplnej.  

Po dyskusji podkreúlajàcej potrzebæ 
przeprowadzenia zmian w obowiàzujàcych przepisach 
Panu Wiceministrowi zostaùo wræczone pismo 
zawierajàce gùówne problemy, z jakimi musi mierzyã siæ 

spóùdzielczoúã mieszkaniowa w aktualnym stanie 
prawnym. 

Redakcja

 
fot. spotkanie w Wiceministrem Rozwoju i Technologii  
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W 2021 roku Spóùdzielnia pilotaýowo wybudowaùa 
placyk gospodarczy do skùadowania wielkogabarytów 
przy wiacie na odpady komunalne przy ul. Gdañskiej 41. 
Rozwiàzanie okazaùo siæ na tyle funkcjonalne, ýe od tego 
czasu w nastæpnych latach powstawaùy kolejne placyki 
gospodarcze na terenie naszego osiedla. 

Ostatnio jednak obserwujemy, ýe miejsca , które 
pierwotnie miaùy sùuýyã do skùadowania wielkogabarytów 
stajà siæ „dzikim wysypiskiem”. Obecnie znaleêã  
tam moýna nie tylko gabaryty, ale takýe odpady 
poremontowe, puszki po farbach, tekstylia, ale takýe 
zwykùe odpady bytowe pozostawione w workach. 
Niektórzy mieszkañcy wyrzucajà w tym miejscu  
co popadnie, a przecieý przy kaýdym placyku jest wiata 
úmietnikowa, w której stojà opisane kolorowe pojemniki 
segregacyjne. Naleýy pamiætaã, ýe czæúã odpadów 
powinna zostaã wywieziona bezpoúrednio do PSZOK 
przy ul. Dæbogórskiej 148.  

Przypominamy, ýe pierwotnym i nadrzædnym celem 
powstania placyków byùo zbieranie na nich odpadów 
wielkogabarytowych. Zatem znaleêã siæ tam powinny 
wyùàcznie meble, materace, dywany, wózki dzieciæce, 
karnisze, lustra, armatura itp. Placyki powstaùy  
w miejscach, w których dotychczas pozostawiane byùy 
takie odpady przez mieszkañców i miaùo to na celu 
podniesienie estetyki tych miejsc. Pozostawianie innych 
odpadów w tych miejscach powoduje koniecznoúã  
ich wywozu, co generuje dodatkowe koszty  
dla mieszkañców. 

Poniewaý w ogólnym rozrachunku placyki na gabaryty 
sprawdzajà siæ i wiele osób w sposób wùaúciwy uýytkuje 

tæ przestrzeñ, regularnie powstajà takie strefy  
przy kolejnych budynkach – ostatnio  
przy ul. Stoczniowców 11 i Wrocùawskiej 31.  

Przypominamy, ýe gabaryty sà odbierane dwa razy  
w miesiàcu przez PUK. Od lat funkcjonuje szczegóùowy 
harmonogram ich wywozu. Co miesiàc na ùamach 
biuletynu zamieszczamy dokùadne terminy wywozu 
gabarytów z kaýdej jednostki osiedla (w tym wydaniu  
na stronie 3). Za kaýdym razem prosimy teý, aby w miaræ 
moýliwoúci gabaryty wystawiaã na dzieñ przed ich 
wywozem, aby wùaúnie jak najkrócej zalegaùy  
„na widoku”. Nierzadko niestety zdarza siæ, ýe juý dzieñ 
po odbiorze przez PUK pojawiajà siæ nowe gabaryty, 
które zalegajà przez kolejne tygodnie do nastæpnego 
wywozu. 

Redakcja

 

 
 

Rumski Uniwersytet Trzeciego Wieku serdecznie zaprasza wszystkie zainteresowane osoby 
w wieku 55+ do zapisów na II semestr 2024/25 Rumskiego Uniwersytetu III Wieku.  
Zapisy trwajà od 10 lutego do 14 lutego 2025 r. w godzinach od 11:00 do 14:00  
w Miejskim Domu Kultury przy ul. Mickiewicza 19. Koszt wpisowego to 60 zù.  
Na pytania dotyczàce zapisów i przebiegu zajæã odpowie prezes Stowarzyszenia RUTW  
p. Renata Grzesiak pod numerem telefonu 512 471 791. Serdecznie zapraszamy! 

 
fot. placyk gospodarczy przy ul. Poznañskiej 2-14 
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Zarzàd Spóùdzielni Mieszkaniowej „Janowo” podjàù  
w ciàgu ostatnich miesiæcy szereg dziaùañ w celu realizacji 
montaýu urzàdzenia dêwigowego w budynku przy  
ul. Stoczniowców 5 oraz Pomorskiej 3 w ramach rzàdowego 
Programu Dostæpnoúã Plus. Jest to proces bardzo zùoýony  
i czasochùonny, jednak wszystkie formalne kwestie muszà 
byã speùnione, aby ubiegaã siæ o poýyczkæ z Banku 
Gospodarstwa Krajowego, który wraz z innymi instytucjami 
koordynuje i realizuje wnioski o poýyczki.  

W przypadku budynku Stoczniowców 5, od dùuýszego 
czasu podejmowanych jest szereg czynnoúci, aby winda 
mogùa zostaã zamontowana, poczynajàc od podstawowych 
jak: zebranie zgód mieszkañców i wypeùnienie przez nich 
wymaganych ankiet, poprzez podjæcie uchwaù przez Radæ 
Nadzorczà i Walne Zgromadzenie Czùonków Spóùdzielni,  
po ogùoszenie przetargu i wyùonienie wykonawcy robót.  
W wyniku tego przetargu, podpisano umowæ z firmà 
Schindler Polska, która wykonaùa projekt i na tej podstawie 
uzyskaùa pozwolenie na budowæ. Nastæpnie mogùa zostaã 
skompletowana pozostaùa dokumentacja stanowiàca 
integralnà czæúã wniosku do Banku Gospodarstwa 
Krajowego, w tym zaúwiadczenia z Urzædu Skarbowego, 
ZUS, KRUS, banków oraz wypisy i wyrysy ze Starostwa 
Powiatowego w Wejherowie.  

W paêdzierniku 2024 r. Bank Gospodarstwa Krajowego, 
mimo posiadanych zawartych umów z instytucjami 
finansujàcymi, które rozpatrywaùy wnioski do 3 milionów 

zùotych, w tym dotyczàcy budynku Stoczniowców 5, ogùosiù 
przetarg na wyùonienie nowych instytucji. Z tego wzglædu 
procedury zwiàzane z przyjmowaniem i rozpatrywaniem 
wniosków zostaùy caùkowicie wstrzymane. Uzyskaliúmy 
informacjæ z BGK, ýe na przeùomie stycznia i lutego br. 
zostanie wyùoniona nowa instytucja realizujàca wnioski.  
W zwiàzku z tym, gdy tylko wznowione zostanà procedury 
zwiàzane z realizacjà programu, nasz wniosek bædzie 
rozpatrywany. Na rok 2025 na realizacjæ projektów  
w ramach Programu Dostæpnoúã Plus przewidzianych jest 
ponad 80 mln. zù. 

Dodatkowo, Zarzàd Spóùdzielni zùoýyù wniosek  
o dofinansowanie tego projektu takýe do Pañstwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepeùnosprawnych i liczymy, 
ýe projekt uzyska dodatkowe úrodki, które obniýà wysokoúã 
poýyczki.  

W ostatnim kwartale 2024 r. podjæto pierwsze dziaùania 
zwiàzane z montaýem windy w budynku Pomorska 3. 
Obecnie jesteúmy na etapie ogùoszenia przetargu  
na wyùonienie wykonawcy robót i montaýu windy. Termin 
skùadania ofert mija 14 lutego.  

Zarzàd Spóùdzielni zdaje sobie sprawæ, ýe realizacja 
przedsiæwziæã jest bardzo oczekiwana przez mieszkañców. 
Niemniej jednak, z uwagi na zakres i procedury niezaleýne 
od Spóùdzielni, jest procesem dùugotrwaùym i wymagajàcym. 
Jest to priorytetem, aby projekty te zostaùy zrealizowane  
w jak najszybszym czasie.  Redakcja 

 
 

1 stycznia 2025 roku nastàpiùa zmiana zasad 
opodatkowania garaýy i miejsc postojowych 
zlokalizowanych w budynkach mieszkalnych. Zgodnie  
z nowelizacjà ustawy o podatkach i opùatach lokalnych 
(Dz. U. z 2024 r., poz.1757), za czæúã mieszkalnà 
budynku mieszkalnego naleýy uznawaã takýe 
pomieszczenia przeznaczone do przechowywania 
pojazdów w takim budynku.  

Wprowadzona zmiana dotyczy wyùàcznie garaýy  
i miejsc postojowych zlokalizowanych w budynkach 
mieszkalnych, co do których  wùaúciciele posiadajà prawo 
odræbnej wùasnoúci. Zostaùy one opodatkowane na takich 
samych zasadach jak lokale mieszkalne – niezaleýnie  
od tego, czy majà wùasnà ksiægæ wieczystà. Osoby,  
które do koñca 2024 roku zostaùy wùaúcicielami garaýu 
lub miejsca postojowego w budynku mieszkalnym  
i zgùosiùy ten fakt do Urzædu Miasta Rumi, nie muszà tego 
robiã ponownie. W takiej sytuacji urzàd automatycznie 

uwzglædni zmianæ stawki podatku od nieruchomoúci  
w decyzjach wydawanych na 2025 rok. 

Szczegóùowych informacji w tej sprawie udzielajà 
pracownicy Referatu Podatków i Opùat Urzædu Miasta 
Rumi pod numerami telefonów: 58 679 65 26,  
58 679 65 14 oraz 58 679 65 19.  

Uwaga – nowe regulacje nie dotyczà posiadaczy 
spóùdzielczych wùasnoúciowych praw do garaýy i miejsc 
postojowych. W tym przypadku  podatek  
od nieruchomoúci jest skùadnikiem miesiæcznych opùat 
eksploatacyjnych wnoszonych na konto Spóùdzielni, 
skalkulowanym zgodnie z obowiàzujàcymi przepisami, 
wedùug stawki wùaúciwej dla lokali mieszkalnych. 
Nowelizacja ustawy nie wprowadza ýadnych zmian  
w tym zakresie. W efekcie, od 2025 roku stawka podatku 
bædzie jednakowa, bez wzglædu na posiadany tytuù 
prawny do garaýu lub miejsca postojowego.  

Dziaù ksiægowoúci
 

 
 

Przypominamy, ýe od 1 stycznia 2025 r. obowiàzuje nowy tryb wywozu gabarytów. W odræbnych terminach sà 
wywoýone odpady z jednostek D i E. Odpady gabarytowe z osiedla sà odbierane przez PUK Rumia dwa razy  

w miesiàcu z kaýdej jednostki na terenie osiedla w nastæpujàcych terminach: 
 

W PIERWSZY I TRZECI WTOREK MIESIÀCA Z JEDNOSTKI D 
dot. budynków przy ul. Gdañskiej 22-28, Katowickiej, Kujawskiej, Pomorskiej, 

 

W PIERWSZÀ I TRZECIÀ ÚRODÆ MIESIÀCA Z JEDNOSTKI E 
dot. budynków przy ul. Dàbrowskiego, Dokerów, Gdañskiej 4-20, Stoczniowców,  

 

W DRUGI I CZWARTY CZWARTEK MIESIÀCA Z JEDNOSTKI C I OSIEDLA CENTRUM  
dot. budynków przy ul. Elblàskiej, Gdañskiej 31-47, Gdyñskiej, Krakowskiej, Opolskiej, Poznañskiej, Szczeciñskiej, Warszawskiej, 

Wileñskiej, Wrocùawskiej. 
 

Wywozy w lutym z jednostki D zaplanowane sà na 4 i 18 lutego, z jednostki E na 5 i 19 lutego,  
natomiast z terenu Jednostki C i Osiedla Centrum – 13 i 27 lutego br. 

Prosimy o wynoszenie gabarytów – w miaræ moýliwoúci – na dzieñ przed planowanym odbiorem. 



4

 
 

W zwiàzku z nowymi regulacjami dotyczàcymi segregacji odpadów 
na terenie Unii Europejskiej przypominamy, iý od 1 stycznia 2025 
roku, weszùa w ýycie zmiana prawa nakùadajàca na gminy obowiàzek 
segregacji odpadów tekstylnych i odzieýy. W zwiàzku z tym,  
od nowego roku, ýadnych tekstyliów (np. ræczników, poúcieli, zasùon, 
firan itp.), a takýe odzieýy (wraz z butami, plecakami i galanterià)  
nie naleýy wrzucaã do pojemników na odpady komunalne. 

Odzieý i inne materiaùy moýna wrzucaã do kontenerów organizacji 
(PCK, Caritas, Tesso ) – ubrania w dobrym stanie trafià wówczas  
do osób potrzebujàcych, a reszta zostanie poddana recyklingowi  
lub sprzedaýy w celu wsparcia dziaùañ spoùecznych. 25 takich 
pojemników jest zlokalizowanych na terenie naszego osiedla – stojà 
one zazwyczaj w pobliýu pergoli na odpady.  

Prosimy nie stawiaã w lub przy pergolach (a takýe na placach  
na gabaryty) worków z tekstyliami, poniewaý firma odbierajàca 
odpady ich nie wywiezie. 

Niepotrzebne i zniszczone tekstylia moýna oddaã do PSZOK 
(Punktów Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych) – w Rumi taki 
punkt znajduje siæ przy ul. Dæbogórskiej 148. 

Gmina jest na etapie przygotowywania konkretnych wytycznych 
 i adaptacji systemu segregacji do wprowadzonych zmian.  
O wszelkich zmianach bædziemy Pañstwa informowaã na bieýàco. Redakcja 

 

 

 
 

CZYSZCZENIE PROFESJONALNE DYWANÓW, 

wykùadzin i tapicerek meblowych SINDBAD  

tel. 601-416-463  

 
 

Przez caùy styczeñ i luty PUK Rumia 
bædzie wywoziã choinki z osiedla. Choinki 
bez ozdób naleýy postawiã obok pergoli, 
a firma wywoýàca odpady zabierze je  
w dniach odbioru odpadów zielonych, tj.: 
 
Jednostka „D” – poniedziaùki, 
Jednostka „E” – wtorki, 
Jednostka „C” i osiedle Centrum – úroda. 

 

 
Fot. Na terenie osiedla stoi 25 pojemników na tekstylia  
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